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Rekvireringsrett for eldre lege med dansk lisens 

Det vises til korrespondanse på e-post mellom Vitusapotek i xxxxx, Statens 
Autorisasjonskontor for Helsepersonell, Statens Legemiddelverk og Statens 
Helsetilsyn.  
 
Saken er oversendt Helsedirektoratet som forvalter de bestemmelser i forskrift om 
rekvirering og utlevering av legemidler fra apotek* som vedrører rekvireringsretten og 
krav til resepten (kapitel 2 – 5).  
Saken angår rekvireringsretten til en eldre dansk lege (bosatt i Norge) som rekvirerer 
legemidler til seg selv.  
 
Det fremgår av opplysningene i saken at legen er 8x år gammel, at han påberoper seg 
å ha dansk lisens, og at han hadde lisens i Norge til 1. juli 2007. Videre fremgår det at 
han ikke driver noen form for praksis, men kun rekvirerer til selv seg, bl.a. xxxx (C-
preparater til xxxxxx), og at det i Danmark (og øvrige EU) sannsynligvis er slik at leger 
har lov til å rekvirere legemidler til seg selv og nærmeste familie etter fylte 75 år. 
 
Rekvireringsretten 
 
Direktoratet vurderer at saken vedrører bestemmelser om nordiske legers 
rekvireringsrett i Norge. Leger som har autorisasjon (lisens) fra annet nordisk land har 
rett til å rekvirere legemidler i Norge, med noen unntak som gjelder A-preparater og 
rekvireringsform (telefon/telefaks/elektronisk), jf. § 2-1 og 7-4 i rekvirerings- og 
utleveringsforskriften.   Rekvirentens rett til å få ekspedert sin resept på norsk apotek 
følger av § 7-4. Dersom legen fortsatt har dansk lisens, vil han kunne påberope seg de 
nevnte bestemmelser. Det er imidlertid ikke avklart hvorvidt legen fortsatt har lisens fra 
Danmark. 
  
Direktoratet vurderer at retten til å få sine resepter ekspedert også gjelder for en evt. 
begrenset rekvireringsrett. I det aktuelle tilfelle er det opplyst at legens rekvireringsrett 
antakeligvis er begrenset til å rekvirere til seg selv eller nærmeste familie etter dansk 
praksis. For å kunne svare på spørsmålet om legens resepter skal ekspederes ved 
norske apotek, må Direktoratet forutsette at en slik ”begrenset” rett skal anerkjennes 
av norske myndigheter.  
  
Hvilken kontroll skal apotek foreta? 
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Når resept presenteres for apotek, skal det foretas en kontroll som går på ekthet, 
formkrav og innholdskrav, jf. § 6-1 til § 6-5. Bestemmelsene innholder ikke noen 
generell adgang for apotek til å kontrollere legens faglige vurdering dersom det 
presenteres en ekte og gyldig resept, dvs. fra riktig rekvirent som har rekvireringsrett, 
og som har utfylt resepten korrekt og overholdt de særregler som er knyttet til de 
enkelte reseptgrupper.  
Flere av de relevante bestemmelser forvaltes av Statens Legemiddelverk, men det er 
felles forståelse mellom Direktoratet og Legemiddelverket om hvor langt kontrollplikten 
går. I brev til Direktoratet datert 8. august 2008 (sak 08/09954) anfører 
Legemiddelverket følgende: ”Ved utlevering etter resept fra lege, tannlege og 
veterinær er praksis at apotek ikke skal overprøve rekvirenten selv om rekvireringen er 
i strid med de begrensninger som er anført i §§2-1 til 2-3. Apotek bør i stedet melde fra 
til tilsynsmyndighetene om ulovlig rekvirering.”  
 
 
Konklusjon 
 
På bakgrunn av ovenstående vurderer Direktoratet at apotek ikke har anledning til å 
avvise resepter fra pågjeldende lege, forutsatt at han etter danske regler har adgang til 
å rekvirere til seg selv og norske myndigheter anerkjenner denne retten. Dersom 
apoteket har grunn til å tro at legen rekvirerer uforsvarlig bør helsetilsynet i fylket 
kontaktes.  
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